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خبرسازان

هشدارپلیسفتابهاستارتآپها
رئیــس پلیس فتای تهران بــزرگ مهم ترین چالش های 
امنیتــی شــرکت های دانش بنیان را تشــریح کــرد و به 
اســتارت آپ ها هشــدار داد. بــه گــزارش ایلنــا، داود 
معظمی گودرزی با اشــاره به اینکه شــرکت های نوپا در 
زمان توســعه و قدم های اول در مقابل حملات سایبری 
آسیب پذیرتر هستند، گفت: »در طول دوسال گذشته با 
موارد خاصی از نشت اطلاعات مواجه بودیم که پلیس 
فتا به آن ورود کرد.« رئیس پلیس فتای تهران بزرگ ادامه 
داد: »کنترل های امنیتی، پارامترهایی هستند که برای 
حفاظت از اشــکال مختلف داده ها و زیرســاخت های 
مهم برای کســب وکار های مجــازی، اســتارت آپ ها یا 
یک ســازمان پیاده سازی می شــوند. یکی از مهم ترین 
دلایلی که باعث می شود اســتارت آپ ها برای هکرها و 
مهاجمان سایبری جذاب به نظر برسند، بی توجهی آن ها 
به سیاست های حفاظت از داده است. متاسفانه بیشتر 
استارت آپ ها زمانی به این سیاست ها توجه می کنند که 
دیگر خیلی دیر شده است. خطر این بی توجهی با تغییر 

مقیاس استارت آپ ها بیشتر می شود.« 

علتدسترسیدشوارداروها
رئیس اداره پایش زنجیره تامین داروی سازمان غذا و دارو 
درباره دسترسی به داروها توضیحاتی داد. محمدحسین 
متولــی درباره میزان دسترســی بیماران به انــواع داروها 
گفت: »به طور کلی دسترسی به دارو سطوح مختلفی دارد 
و ممکن است بیماران در مورد این موضوع اطلاعات کافی 
نداشــته باشــند. به عنوان مثال داروی IVIG یک داروی 
بیمارســتانی بوده و تنها باید در بیمارستان مصرف شود، 
بنابراین به منظور مدیریت مناســب تر، وجــود این داروی 
حیاتــی و گران قیمت در داروخانه های شــهری توجیهی 
ندارد.« او با اشــاره به دلایل دسترســی دشوار به برخی از 
داروهــا در برخــی داروخانه ها ادامه داد: »ممکن اســت 
یک داروخانــه به دلایل مختلف ازجمله مســائل مالی با 
شرکت های توزیع کننده، ۳۰۰ قلم دارو را درخواست نکرده 
باشد یا ممکن اســت یک داروی ساده به دلیل مشکلات 
نقدینگی در شــرکت های پخش دارویی بزرگ نیز موجود 

نباشد یا در اختیار پخش های کوچک  موجود باشد.« 

هشداردربارهافزایشقیمتقبر
مهــدی اقراریــان، عضــو شــورای شــهر با انتقــاد از 
چهاربرابر شــدن قیمت برخی قبور در بهشــت زهرای 
تهران و تحلیل تبعات اجتماعی این مســئله گفت که 
به نظر می رســد افزایــش نزدیــک ۳۰۰ درصدی نرخ 
رزرو طبقه هــای دوم و ســوم قبرهای روزدفن بهشــت 
زهرا)س(، ناشی از نگاه درآمدزایی موجود در شهرداری 
تهران اســت. به گــزارش ایلنا، رئیــس کمیته نظارت 
شــورای اسلامی شهر تهران در انتقاد از مصوبه تعیین 
بهای خدمات آرامستان بهشت زهرا)س( که در جلسه 
روز یکشنبه ۲۲ اردیبهشت ماه شورای شهر به تصویب 
رسید، گفت: »روز گذشته مصوبه ای در صحن شورای 
شــهر تهران تصویب شــد که جمعــی از اعضــا با آن 
مخالف بودند، اما به هرحال تعداد موافقان آن بیشــتر 
بود. براساس قســمتی از این مصوبه، مقرر شد که در 
قطعات روزدفن بهشت زهرا)س(؛ یعنی در بخش هایی 
که برای دفن اموات در همان روز قبر تهیه می شود و از 
قبل قبری خریداری نشده است، همچنان طبقه اول 
هر قبر برای خانواده فرد متوفی رایگان باشــد که این 
موضوع قبلًا هم وجود داشت، ولی متاسفانه در مصوبه 
اخیر، نرخ رزرو طبقات دوم و سوم قبور برای خانواده ها 

به شدت افزایش یافته است.«

او درباره اتفاقات منجر به ساخت وساز در حریم باغ گیاه شناسی 
هم گفت: »این باغ از نزدیک به چهارهزار گونه گیاهی در منطقه ۲۲ 
تهران حفاظت می کند، سطحی به اندازه 145 هکتار قرار دارد و تنها 
نقطه ای از شهر تهران است که در چند دهه اخیر به وسعت سبز بودن 
و تنوع و کیفیت آن افزوده شــده است. مدت ها پیش ارتش پروژه ای 
را در منطقه ۲۲ از شهرداری گرفت تا به برج سازی و بلندمرتبه سازی 
بپردازد. این پروژه پنج پهنه داشت که چهار پهنه آن در شمال بزرگراه 
شــهید همدانی از اواسط دهه 9۰ شــکل گرفت و در حال پایان کار 
اســت. یک پهنه نیز در جنوب ایــن بزرگراه موردتوجه شــورایعالی 
شهرسازی قرار گرفت و به نام پهنه »دی« شناخته می شود، اما خلاف 
ضوابط قانونی مجوز ساخت وساز برای آن صادر شد. در سال 14۰۰ 
پس از اطلاع از این موضــوع و پیش از گودبرداری، اعتراضات خود 

را آغاز کردیم.«
عضو هیئت علمی مؤسســه تحقیقات جنگل ها و مراتع کشــور 
ادامه داد: »اعتراض ما در مرحله نخســت به شــورای عالی امنیت 
ملی کشــور رسید و درنهایت معاون اول رئیس جمهوری از این پروژه 
خطرناک مطلع شــد و دســتور بررســی و پیگیری جدی داد. آقای 
مخبر در اسفندماه ســال 14۰۰ به آقای دکتر زاکانی نامه محرمانه 
و مســتقیمی داد و گفت که ایــن پروژه را به ســرعت متوقف کنید 
و تــا زمان تصمیم گیــری نهایی نیز متوقف بماند، امــا آقای زاکانی 
به عنوان شــهردار و کسی که باید بیش از هرکسی در مورد حفاظت 
از باغ گیاه شناسی تلاش کند، گوش ندادند. پیگیری های مفصلی 
دراین باره صورت گرفت تااینکه در اسفندماه 14۰1، رئیس جمهوری 
در روز درختــکاری به باغ گیاه شناســی آمدنــد. در همین روز دکتر 
زاکانی هم حضور داشتند. دست آقای دکتر زاکانی را گرفتند و گفتند 
این پروژه را به دلیل آســیب هایی که به ذخایر ژنتیکی این مجموعه 
می زند، از اینجا منتقل کنید؛ ما گفتیم که ساخت وساز و خانه سازی 

انجام شود، اما نه به هرقیمتی و در هر منطقه ای.«
به گفته متینی زاده، شهردار تهران به این درخواست هم توجهی 
نشان نداد: »پیگیری این موضوع  در رسانه ها و شبکه های اجتماعی 
و مکاتبات ادامه پیدا کرد. اسفندماه آقای صارمی، معاون شهرسازی 
شهرداری تهران متنی را در کانال خود منتشر کرد که در آن نوشت؛ 
بالاخره مشــکل باغ گیاه شناســی ملی ایران برطرف و طبق توافق 
شهردار و فرمانده کل ارتش، قرار شد این پروژه به نقطه دیگری منتقل 
شــود. چندروز بعد معاون دادستان هم در شــورای شهر جلسه ای 
داشــت و دســتور توقف این پروژه را صادر کرد. پیگیری های ما هم 
نشان می داد که این توقف آرام آرام آغاز شد، اما تا آن زمان یک برج بین 
1۰ تا 1۲ طبقه ساخته شده و دو یا سه برج دیگر هم آغاز شده بود.«

او به پیگیری این پرونده از سوی معاون اجرایی رئیس جمهوری 
هــم اشــاره کــرد: »در دومین جلســه در باغ گیاه شناســی که اول 
اردیبهشت ماه امســال با حضور همه ذی نفعان برگزار شد، تصمیم 
گرفته شد که تعداد طبقات از ۳8 طبقه به پنج طبقه کاهش پیدا کند. 
ما به هیچ وجه با این تصمیم موافق نبودیم؛ چون گودهایی که ایجاد 
شــده برای ۳8 طبقه است و ضمانتی وجود ندارد که این پنج طبقه 
در سال های آینده افزایش پیدا نکند. در همان جلسه هم مخالفت 
خود را اعلام کردیم و گفتیم که هیچ راهی غیر از انتقال پروژه وجود 
ندارد؛ چون پروژه های دیگر در منطقه در شــرف حرکت است و این 
تراکم سازی که شاید دست کمی از آن برج نداشته باشد، بلای جان 
باغ می شــود؛ بنابراین تا الان هیچ مصوبه رســمی ای صادر نشده و  
فقط در آن جلسه مطرح شده، البته توقف در شمال باغ انجام شده 

است.« 

آفتیاخشککردندرختانپارکهایجنگلی؟ �
متینی زاده در ادامه از مشــکلات درختــان پارک چیتگر گفت. 
به گفته او، طبق آماری که سال گذشته از سوی منابع طبیعی استان 
تهران منتشر شد، حدود 16 هزار پایه درخت در پارک های جنگلی 

خشک شده بودند که عدد بسیار قابل توجهی است. در بسیاری از موارد بلافاصله گفته 
می شــود که این درختان دچار آفت شده اند: »همکاران بیماری شناس و گیاه پزشک ما 
این موضوع را بررسی کردند؛ داستان همانی است که در جنگل های زاگرس وجود دارد. 
درخت زمانی دچار آفت می شــود که ضعیف شود و آب و غذا به آن نرسد. این اتفاق هم 
عامدانه یا ناآگاهانه در پارک های جنگلی ما رخ می دهد. به درختان آب داده نمی شود، 
خشک می شوند و این خشکی باعث می شود حشرات، آفات و بیماری ها سراغ آنها بیایند. 

به هیچ وجه نباید باور کرد که مشکل آفات و بیماری هاست.« 

فقداننظریهپردازیبرایتهران �
عبدالرضا گلپایگانی، معاون پیشین شهرســازی و معماری شهرداری تهران 
معتقد است که الگوی سکونت، حفظ فضای سبز و باغات تهران با فقدان نظریه پردازی 
روبه روســت و این فقدان دربــاره حفظ میراث تاریخی هم مصداق دارد: »ما به مســائل 
ساده انگارانه نگاه می کنیم و این تصور وجود دارد که اگر در طرح جامع مطرح شده است 
که در یک نقطه تراکم صفر و باغ موردنظر حفظ شــود و برای آن پروانه ای صادر نشــود، 
مشــکل باغات برطرف می شود.«  او با اشاره به پهنه بندی فضا در تهران در این نشست 
گفت: »ده ونک، فرحزاد، کن و همه محدوده هایی که ارزش تاریخی و زیست محیطی در 
شهر تهران داشته اند، از طرح جامع اول تهران بلاتکلیف بودند. آیین نامه ماده 14 حفظ 
باغات گفته است در جایی که باغ تشخیص داده می شود، امکان ساخت یک ساختمان 
15۰ متری و دو طبقه وجود دارد. آیا با این میزان، مسئله حل می شود؟ باید فکر کنیم که 
چه فرآیندی طی شده که منجر به فاجعه ضابطه برج باغ شد؟« به گفته او، شهر تهران 
ریزبافت است و بیش از 9۰ درصد قطعات آن کمتر از ۲۰۰ متر مساحت دارند: »برای یک 
شهر ریزبافت باید چه کنیم که یک توسعه منطقی داشته باشد؟ کدام نظریه دراین زمینه 
وجود دارد؟ در این شهر قطعات درشت دانه باغ ها بودند. این مسئله فقط محدود به تهران 
نیست و شهرهای دیگر مانند گلپایگان، الیگودرز، ایذه، بروجرد و یاسوج همه باغ های شان 
از بین رفته است. ما با کمک شورا توانستیم این موضوع را جا بیاندازیم که الگوی سکونت 
در باغ را احیا کنیم و به این ترتیب موضوع خانه باغ را مطرح کردیم. ایرادی که به ما گرفتند 
این بود که مجموع پروانه هایی که دراین زمینه صادر شــده بود، 4۰ مورد بیشتر نبود. ما 
گفتیم به هدف مان رسیده ایم،  باغ برای ساخت وساز نیست، بلکه هدف حفظ آن است.« 
براساس گفته گلپایگانی، تمام الگوی سکونتی شهر تهران پنج طبقه روی پیلوت است: 
»آیا گونه ســکونتی برای یک کلانشهر 1۰ میلیون نفری باید همین الگو باشد؟ ما نباید 
زندگی در خانه، باغ، مجموعه های مســکونی و برج داشته باشیم؟ ما پنج سال است که 
درگیر طرح تفصیلی چهارهزار نفره هستیم، اما اصرار داریم روش تعیین حریم، منجر به 
حفظ باغات نخواهد شــد. اگر مؤثر بود در کردان، لواسان، اوشان و فشم و اطراف تهران 
رخ می داد.«  او گفت که برای تجاوز به حریم های حفظ شده شهر تهران، بهانه های زیادی 
مطرح می شود که یکی از آنها رونق تولید در بخش مسکن و به دنبال آن رونق در بخش 
صنعت است: »این موضوع اصلًا ارزش اقتصادی ندارد. بهانه دوم آنها خود تولید مسکن 
است؛ برخی می گویند مدیران قبلی در سال 14۰۰ در شهر تهران 5 هزار و 7۰۰ پروانه 
صادر کردند و ما آن را در ســال 14۰1، به 15 هزار مورد رسانده ایم. این عدد کاملًا دروغ 
اســت؛ طبق آمار شهرداری این رقم حدود 58۰۰ پروانه بوده است که حدود 5۰ مورد با 
سال قبل تفاوت دارد و اجازه داده شده هر نوع تخلفی در آن رخ دهد. بهانه بعدی برای 
تجاوز به همه حریم های حفظ شده شهر تهران این است که می گویند تهران را نباید گران 
اداره کنیم. بهانه درآمد شهرداری هم دروغ محض است. ساخت بلندمرتبه در باغات اصلًا 
درآمدی برای شهرداری ندارد. از سال 8۲ تا 97 که ضابطه برج باغ متوقف شد، یک درصد 
درآمد شهرداری از محل عوارض این ضابطه بود و این درآمد متعلق به تیمی است که در 
فرآیند صدور شهرداری حضور دارند.« گلپایگانی معتقد است، اینکه می گویند باغ های 
تهران از بین رفته به معنی دمیدن روح ناامیدی است: »هرچند از تعداد باغ های تهران کم 
شده و از پنج، شش هزار هکتار به هزار هکتار رسیده، اما نگوییم از بین رفته است. حتی 

اگر یک باغ هم در تهران باقی مانده باشد، باید برای حفظ آن تلاش کنیم.«

مواجههباباغهایتهراناز82تا1403 �
علی اعطا، عضو شورای شهر پنجم هم در این نشست درباره نحوه مواجهه با 

موضــوع باغ های تهران طی دو دهه اخیر توضیح داد و گفت: »بعد از انقلاب درباره 
مواجهه با موضوع باغ های تهران سه دوره از هم تفکیک می  شود؛ از ابتدای انقلاب تا 
اوایل سال 8۳ که محدودیت جدی در ساخت وساز مطرح بود. اتفاقی که افتاد تقابل 
منفعت عمومی و خصوصی بود و درنهایت این وزنه به سمت پیروزی منفعت خصوصی 
چربید و منجر به مصوبه برج باغ شــد و نگاه افراط گونه ای مطرح شد. اگر ریشه های 
مصوبه سال 1۳8۲ و اصلاحیه آن در سال 8۳ را بخواهیم بررسی کنیم، چاره ای غیر 
از مراجعه به اقتصاد سیاسی شهر نداریم و باید ببینیم مالکان این باغ ها چه کسانی 
بودند؟ آیا مالکان قدیمی بودند یا برخی از نهادها، دســتگاه ها و سازمان ها؟ ممکن 
است این مصوبه بر مبنای لابی های احتمالی و فشارهایی که وجود داشت، تصویب 
شده باشد که نتایج آن را در سال های بعد دیدیم. این اتفاق باتلاقی بود که هرچقدر 
جلوتــر می رفت از نظر اینکه ذی نفعان بیشــتری را درگیــر می کرد و پیچیدگی های 
حقوقی موضوع بیشتر می شد، لغو آن هم دشوار بود. وقتی با منافع متکثر گروه های 
ذی نفع بســیار قدرتمند مواجهیــد، صرفاً یک بحث کارشناســی نمی تواند در برابر 
آن مقاومت کند. از ســال 8۳ تا 96 که مصوبه برج باغ لغو شــد، باز هم مسئله تقابل 
منفعت خصوصی و عمومی بود. در دوره پنجم مسیری را دنبال کردیم که بین منافع 
عمومی و خصوصی تعادلی ایجاد کنیم که به مصوبه خانه باغ منجر شد.« او با اشاره 
به انتقاد چمران از این مصوبه گفت: »از این دیدگاه هیچ نتیجه غیرمنطقی ای غیر از 
مصوبه برج باغ بیرون نمی آید و اگر نگاه شما این است که در باغ باید از اقتصاد مبتنی 
بر ساخت وســاز انتفاع اقتصادی برد، نتیجه آن همین مصوبه برج باغ است. پرسش 
اینجاســت که وقتی مطرح می کنند شورای شهر پنجم مالکان را از این حق محروم 
کرد، باید دید آیا این یک حق بود یا یک امتیاز ویژه که در سال های 8۲ و 8۳ به مالکان 

داده شد؟ آن مصوبه بود که این رانت و امتیاز ویژه را به یک حق مسلم تبدیل کرد.« 
اعطــا دربــاره فرآیند تصویب مصوبــه خانه باغ در ســال 96 هم گفت: »ســال قبل 
بخشنامه ای از طرف معاون فعلی شهرسازی شهرداری، خطاب به شهرداران مناطق ابلاغ 
شده بود که طبق آن گفته شــده بود، برج باغ را بنا به قانون آیین دادرسی دیوان عدالت 
اداری می توانید عمل کنید و عوارض آن را به نحوی محاسبه کنید. اما این بخشنامه هم 
رندانه است، هم کاسبکارانه؛ چون در آن به قانون منسوخ دیوان عدالت اداری ارجاع داده 
بودند، درصورتی که قانون جدید در همان ســال نکتــه ای را اضافه کرده بود که طبق آن 
این بخشنامه نمی توانست محقق شــود. آقای صارمی گفته بودند که در یکی، دو مورد 
ما محکوم شــدیم که مجوز برج باغ صادر کنیم؛ پس براساس ماده مورداشاره برای باقی 
موارد هم می توانیم مجوز برج باغ صادر کنیم. اما در قانون جدید دیوان عدالت اداری گفته 
شده، اینکه رأی معارضی در دیوان در این رابطه وجود نداشته باشد، تشخیص آن با رئیس 

دیوان است، نه مرجع اجرایی.«

آخرینوضعیتبررسیساختوسازدرپارکقیطریه �
مهدی عباسی، رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای شهر تهران، با 
اشاره به طرح ساخت وساز در پارک قیطریه تهران گفت: »قرار بود در پارک قیطریه 8۰۰ 
متر ساختمان احداث شود، گود عمیقی داشت چون طبقات منفی داشت و از نظر فنی 
و تخصصــی قابل توجیه نبود، اما همانطور که در یکی از مصاحبه های خود گفتم، این 
موضوع در حال بررســی اســت و اگر هم تصمیم به اجرا گرفته شــود، ابعاد آن در یک یا 

یک ونیم طبقه در مساحت ۲۰۰ متر است  که آن هم نیازمند بررسی است.« 
عباسی درباره پیگیری ساخت وساز در باغ گیاه شناسی تهران هم توضیح داد: »در 
جلسه ای که دراین باره با حضور معاون دادستان و شهردار منطقه برگزار شد، شهرداری 
مکلف شــد که پروژه را متوقف کند و تا الان که من گزارش گرفتم، متوقف مانده است. 
این موضوع راه جایگزینی دارد که طبق آن باید چندگانه ای از شهرداری تهران، ذی نفع 
پروژه و وزارتخانه که باغ گیاه شناســی زیرنظر آن است، تشکیل شود که این تراکم را در 
جای دیگری جبران کنند.« او گفت در کمیسیون معماری و شهرسازی 5۰۰ رأی درباره 
باغات صادر شده که طبق آن اجازه ساخت وساز داده نشده است: »علاوه بر این همه 
آرای مربوط به ساخت وساز در باغ ها، پایش می شود که خطاهای احتمالی بررسی و برای 
تصمیم گیری به شورا ارسال می شود. من موضوع مدیریت شهری را سیاسی نمی بینم و 
باید با ذی نفعان به قدری تعامل کنیم که مطمئن باشیم تصمیمات ما کم عارضه است.« 

فراخوانارزیابیکیفیمناقصهدومرحلهای

شناسه آگهی: 1712493

مناقصه گزار: شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران - مدیریت بازرگانی
DSS-01415-TR :طی تقاضای شماره CARD READER موضوع مناقصه: خرید تعداد 7500 عدد

تاریخ، مهلت، نشانی محل دریافت و تحویل استعلام کیفی مناقصه گران:
  CARD READER شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران درنظر دارد فراخوان ارزیابی کیفی مناقصه عمومی خریدتعداد7500 عدد
را به شماره نیاز2003092935000022 ازطریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و از بین تامین کنندگان کالا )تولیدکنندگان/ 
فروشندگان( با اولویت تولیدکنندگان برگزار نماید و کلیه مراحل برگزاری فراخوان عمومی از دریافت و تحویل اسناد استعلام 
 WWW.setadiran.ir ارزیابی کیفی تا ارسال دعوتنامه جهت سایر مراحل مناقصه الزاماً از طریق درگاه سامانه مذکور به آدرس

انجام خواهد شد. تاریخ انتشار فراخوان درسامانه تاریخ 1403/2/23 می باشد. 
اطلاعات و اسناد مناقصه عمومی پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوت نامه به آدرس سامانه ستاد برای مناقصه گران 

ارسال خواهد شد.
 مهلت دریافت اسناد ارزیابی کیفی: روز شنبه تاریخ 1403/2/29  

 مهلت ارسال مدارک ارزیابی کیفی: روز شنبه تاریخ 1403/3/12
 آدرس: تهران خیابان ایرانشهر شمالی - روبه روی پارک هنرمندان - جنب خیابان برادران شاداب - پلاک 1 - طبقه دوازدهم اداره 

خریدهای داخلی - شماره تماس: 88327085 و  84120996  
 مبلغ معامله برای مناقصه یادشده 862.500.000.000 ریال برآورد شده است.

 تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار؛ مبلغ 24.950.000.000 ریال می باشد که براساس آئین نامه تضمین در معاملات دولتی 
قابل ارائه می باشد.

ضمناً آگهی درسامانه های MONAGHESE.NIOPDC.IR و همچنین سایت HTTP://IETS.MPORG.IR صرفاً جهت اطلاع قابل 
رویت می باشد.  

 اطلاعات تماس سامانه ستاد: مرکز تماس  0211456 دفتر ثبت نام 88969737،85193768

روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران

نوبت دوم

بگیریم کشورهای همسایه حاشیه خلیج فارس چه هزینه های 
ســنگینی برای شــیرین کردن آب دریا برای مصارف شرب و 

کشاورزی انجام می دهند.
با جمع آوری آب های باکیفیت سیلاب های مذکور، هدایت 
الکتریکی متوســط مخزن چمشــیر در حال حاضر به حدود 
17۰۰ میکروموس بر سانتی متر رسیده است. یادآور می شود 
براســاس اســتانداردهای ملی و بین المللی آب دارای هدایت 
الکتریکی تا ۲4۰۰میکروموس بر سانتی متر کاملًا قابل استفاده 
برای آب شرب می باشد )اگرچه سد چمشیر صرفاً جهت تنظیم 
آب کشاورزی احداث شــده است(. لازم به ذکر است در بخش 
هیدرولوژی، مطالعات این بخش توســط مشاورین ذی صلاح 
به روزرسانی گردیده است و میانگین بلندمدت آورد رودخانه زهره 
با میانگین زمان مطالعات تفاوت معناداری ندارد. لذا، استناد به 
میزان آورد یک سال آبی برای تفسیر شرایط هیدرولوژی کار فنی 
و علمی نیست که متأسفانه توسط فرد مذکور به آن اشاره شده 
اســت.  در پایان خاطرنشان می سازد سد چمشیر به  رغم تمام 
هجمه هایی که بخش عمــدۀ آن به صورت غیرفنی و با اغراض 
گوناگون صورت گرفته اســت، از آزمــون آبگیری و بهره برداری 
ســرافراز بیرون آمده و شــاهد آن همانطور که بیان شد کنترل 
ســیلاب های باکیفیــت و مدیریت کمی و کیفــی آب بوده که 
مددرسان کشاورزی منظقه گشته اســت و مانع بروز بحران در 
ســال کم بارش 14۰۲ گردیده اســت. برخلاف عنوان مطلب 
منتشرشده آنچه واقعیت اســت این است که نه تنها زهره شور 
نشده بلکه با تعدیل کمی و کیفی آب، رودخانه زهره نسبت به 
قبل حال بســیار بهتری دارد و این امر آنقدر درخشان و واضح 

است که نیات ناصواب، از درخشندگی آن نمی کاهد.


